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UVODNIK  

Drage planinke in planinci viharniki,  

 

kot nova urednica glasila Viharnik se vam 

ģelim predstaviti. Sem  Viktorija Gr aġiļ Bole 

(najveļkrat kar Vika), ļlanica Planinskega 

druġtva Viharnik ģe deset let. Moja 

prijateljica Helena Medved, ki je ģe dolga 

leta ļlanica PD Viharnik,  mi je 

pripovedovala o viharniġkih izletih, o 

zanimivih poteh , po katerih hodijo 

viharniki ,  in tako sem se od loļila, da grem 

tudi jaz na kakġen izlet viharnikov. Za  to, 

da sem spoznala druġtvo, so bili dovolj trije 

izleti in naslednje leto sem se ģe vļlanila v 

PD Viharnik.  

 

Nekateri me ģe dobro poznate, z drugimi 

se sreļamo bolj poredko. Udeleģujem se 

predvsem la ģjih izletov, ki so veļinoma 

dobro obiskani in kjer je vedno zanimiva 

planinska druġļina.  

 

Obļudujem delo vseh v druġtvu, ki veliko 

svojega prostega ļasa prostovoljno 

posveļajo raznim aktivnostim v druġtvu, 

tako delu v organih druġtva, urejanju 

spletne in  face book strani ter urejanju 

druġtvenega glasila. Ġe posebej pa bi 

izpostavila delo vodnikov, res obļudovanja 

vredno: priprava nabora izletov, ogledne 

ture, odgovornost za celotno organizacijo 

in izvedbo izletov.  

 

Ļasi se spreminjajo. Desetletja nazaj je 

bilo mesto predsednika planinskega 

druġtva zaģeleno in spoġtovano. Pred leti  

pa smo se bali za obstoj druġtva, ker nihļe 

ni hotel pr evzeti mesta predsednika . No ,  

pa se je le opogumil Grega Rihar in druġtvo 

je obstalo in 2014 praznovalo svojo 

ġtirideseto obletnico delovanja.  

 

Pred letoġnjim obļnim zborom me je 

poklicala Nevenka Kanduļ, ļlanica 

uredniġkega odbora glasila Viharnik,  in me 

vpraġala, ļe bi hotela prevzeti mesto 

urednice glasila Viharnik. Rekla sem ji, da 

ji bom v naslednjih dneh sporoļila svoj o 

odloļitev, ļeprav sem se ģe takrat vedela , 

da ga bom sprejela .  Veliko let sem 

brezskrbno hodila na lepe planinske izlete 

in nekajkrat  na leto napisala kakġen ļlanek 

o izletih, ki sem se jih udeleģila. Ļutila sem 

odgovornost, da tudi sama po letih 

ļlanstva v druġtvu prostovoljno prispevam 

svoj deleģ za nadaljnje delovanje druġtva. 

Po izobrazbi sem univ. dipl. ekonomist. 

Svoja sluģbena leta sem zakljuļila kot 

vodja razvoja turizma v zavodu Turizem 

Ljubljana. Zanimivo in razgibano delo. 

Rezultati dela vseh, ki smo se v Ljubljani 

trudili ,  so vedno bolj vidni. Ljubljana je 

vedno bolj zaģelena turistiļna destinacija. 

Predvsem pa me veseli, da meġļani vidijo 

turizem kot svojo poslovno priloģnost. 

Koliko novih lokalov, nastanitev, poslovnih 

dogodkov, prireditev! Neizkoriġļena 

stanovanja, sobe  z vedno veļjim obiskom 

turistov dobivajo svojo ekonomsko 

priloģnost. 

 

Ģe dve leti sem v pokoju. Lahko reļem, da 

je to eno izmed lepġih obdobij mojega 

ģivljenja, konļno imam ļas zase. Sluģbeni 

tempo je bil iz dneva v dan hitrej ġi, poleg 

tega pa ġe obveznosti do druģine in skrb za 

tri otroke.  

 

Pri pripravi prvega glasila Viharnik sem se 

sooļila z majhnim ġtevilom prispevkov z 

naġih  izletov. Prispevki udeleģencev izletov 

morajo predstavljati glavni del glasila 

Viharnik, sicer gla silo nima prave teģe.  

 

Vabim vas, da piġete o izletih in olajġate 

delo vodnikom, ki morajo poleg vsega 

dela, ki ga opravijo ,  najveļkrat dolgo 

prositi udeleģence izleta za pripravo 

ļlanka. 

 

Zahvaljujem se vsem, ki ste prispevali 

gradivo za èmojeç prvo glasilo , in tudi za 

pomoļ s strani uredniġkega odbora glasila. 

 

 

                                                Urednica  

                              Viktorija Graġiļ Bole 
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OBĻNI ZBOR  

OBĻNI ZBOR PD VIHARNIK 

 

 

Otvoritev obļnega zbora 

 

Letni obļni zbor Planinskega druġtva 

Viharnik je bil v ļetrtek,  22. 2. 2018  v 

prostorih Mestne obļine Ljubljana, 

Rozmanova ulica 12, Ljubljana.  

 

Po uvodnem nagovoru predsednika 

Grega Riharja in po ugotovitvi 

sklepļnosti obļnega zbora smo z 

zanimanjem prisluhnili pred stavitvi 

lanskega  potovanja naġe vodnice Anice 

Ģmavc po Kirgiziji. 

 

Z minuto molka smo se spomnili tudi 

vseh ļlanov naġega planinskega 

druġtva, ki so nas v preteklem letu 

zapustili.  

 

Predsednik druġtva je predlagal sprejem 

dnevnega reda obļnega zbora in 

izvolitev delovnih teles zbora. Dnevni 

red obļnega zbora in delovni organi  

obļnega zbora so bili soglasno sprejeti. 

Izvoljeno delovno predsedstvo  

tokratnega obļnega zbora s predsednico  

Emo  Miklaviļ in ļlanicama Marijo  

Kastelic in Alenk o Hitti  je po potrdit vi 

dnevnega reda in po potrditvi delovnih 

organov zaļelo z delom. Na obļnem 

zboru je bilo prisotnih 46 ļlanov 

druġtva. Na podl agi 39. ļlena Pravil 

druġtva je bil obļni zbor sklepļen.   

 

 
Ema Miklavi ļ je suvereno vodila obļni 

zbor . 
 

 

Poroļila o delu druġtva v letu 2017  

 

    Predsednik druġtva Grega Rihar  je podal   

    nekaj naj pomembnejġih informacij o    

    delovanju druġtva, in sicer:  

¶ Imeli smo 158 ļlanov, ļlanstvo se 

ni zniģalo.  

¶ Razmiġljanje o posodobitvi logotipa 

druġtva smo opustili. V nekoliko 

sodobnejġi obliki smo ga uporabili 

le ob tiskanju pohodniġkih 

planinskih majic z emblemom  

druġtva.  

¶ Ļlani imajo na voljo veļ naļinov 

plaļila ļlanarine. Z letom 2018 

bodo ļlani lahko plaļali ļlanarino 

pri dveh naġih ļlanicah, ki sta 

nadomestili g. Geļa, ki je to nalogo 

opravljal do svoje upokojitve.  

¶ Namera, da bi izlete za naġe 

druġtvo vodila ġe  nova vodnica, ģal 

ni bila realizirana. Malo pred 

koncem ustreznega izpopolnjevanja 

je vodnica  od namere odstopila.  

¶ Razmiġljamo, da bi tudi naġe 

druġtvo v bodoļe pripravljalo plan  

izletov za koledarsko leto (januar ï 

december), tako kot ima to prakso 

veļina planinskih druġtev.  

¶ Naġa sedanja tajnica in urednica 

glasila Metka Bulc je upravni odbor 

seznanila, da ne ģeli veļ opravljati 

navedenih funkcij, zato bo potrebno 

prav na danaġnjem obļnem zboru 

imenovati dva nova ļlana za  

opravljanje omenjenih  funkcij.  

 

Raļunovodkinja Darinka Ġimenc ni bila 

prisotna za predstavitev finanļnega 

poroļila, vendar so tako predsednica kakor 

ļlani zbora menili, da ni potrebno,  da bi 

kdo drug predstavil  poroļilo, saj so vsi 

podatki jasno podani v samem poroļilu.  

 

Koordinator vodnikov  Ġtefan Rojina je 

poroļal, da smo v preteklem letu uspeġno 

izvedli 36 izletov, kar p redstavlja  75 -

odstotno  realizacijo razpisanih izletov. Dva 

izleta sta bila dvodnevna. Izletov se je 

udeleģilo 476 planincev ali 13 udeleģencev 

na izlet, medtem ko je bilo v predhodnem 

letu povpreļno 11 udeleģencev na izlet. 

Zaradi slabega vremena ali prem ajhne 

prijave je odpadlo 12 izletov.  

 

Janez Pohar  je za planinsko skupino iz 

Tacna poroļal, da njihova skupina ġe 

vedno ġteje 32 ļlanov. Realizirali so 60 
izletov, ki se jih je udeleģilo 674 planincev 

ali povpreļno 11 udeleģencev na izlet. 
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Opustili so dol goletni planinski tabor v 

Rateļah in ga nadomestili z udobnejġim na 

Pohorju. Z letom 2018 je prevzel vodenje 

njihove skupine Zdravko Melanġek.  

 

Marija Kastelic  je poroļala, da so v okviru 

naravovarstvenega odseka za varstvo 

gorske narave organizirali tri 

naravovarstvene izlete. V druġtvenem 

glasilu so tudi opisali opravljene izlete in 

pripravili prispevke na tematiko narave.  

Markacist Marjan Kurent  je poroļal, da je  

bilo  potrebno  na delu poti, ki jo vzdrģuje 

druġtvo, od Podstorģiļa do Javorniġkega 

prevala , na novo markirati del poti, saj je 

bilo nekaj markacij odstranjenih zaradi 

lubadarja. Na tem obmoļju je bil ob koncu 

leta veļji vetrolom, zato bo potrebno 

ponovno na pot (ko bodo vremenske 

razmere to dopuġļale) in ob tem pozval 

tudi druge ļlane, da bi se pridruģili akciji 

ļiġļenja poti.  

 

 

 

 
Viharnice in viharniki so pozorno spremljali potek obļnega zbora.  

 

O delu uredniġkega odbora internega 

glasila je poroļala Nevenka  Kanduļ. Tako 

kot doslej so izġle ġtiri ġtevilke glasila. 

Zahvalila se je vsem piscem prispevkov, 

saj s tem spodbujamo tudi ostale ļlane k 

udeleģbi na izletih. Zahvalila se je tudi 

avtorjem prispevkov za rubriko èutrinki iz 

naraveç, ġe posebej  Antonu Domi. 

V povpreļju je bilo v preteklem letu 

natisnjeno 55 izvodov posameznega 

glasila, vsi ļlani pa so ga lahko prebirali na 

naġih spletnih straneh.  

 

Predsednica n adzorneg a odbora  je 

poroļala, da so vsebinsko in finanļno 

spremljali delo druġtva s prisotnostjo na 

sejah u pravnega odbora. Ugotavljajo , da 
so bili  ļlani zelo prizadevni  pri reġevanju  

razne problematike delovanja druġtva, 

vodniki pa so si zelo prizadevali za 

realizacijo sprejetega plana izletov.  

 

V januarju  2018  je n adzorni odbor 

pregledal  tudi finanļno poslovanje druġtva. 

Poudarila je, da je k pozitivnemu rezultatu 

poslovanja pripomoglo premiġljeno in 

racionalno poslovanje s sredstvi. Vsa 

raļunovodska in blagajniġka dokumentacija 

odraģa dejansko stanje prihodkov in 

odhodkov, je skrbno urejena, za kar se 

zahvaljujemo tako naġi  zunanji sodelavki, 

raļunovodkinji Darinki Ġimenc,  kot tudi  

naġi  blagajniļarki Milki Zupan. 

 

Vsa poroļila so bila po krajġi razpravi 

sprejeta in potrjena.  
K besedi je predsednica povabi la tudi 

gostjo, predstavnico Meddruġtvenih 

odborov ljubljanskih planinskih druġtev 
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Marinko Koģelj, ki je izrazila  pohvalo o 

delovanju druġtva in dejstvo, da mu 

ļlanstvo ne pada. Istoļasno je povabila vse 

ļlane na Dan planinskih doģivetij, ki bo   

dne 16. ju nija na Rogli, na 48. Tabor  

meddruġtvenih odborov Ljubljana dne 26. 

maja ter na obeleģitev 20- letnice delovanja 

PD Polģ Viġnja Gora, ki bo zadnjo soboto v 

mesecu maju.  

 

 

Plani dela druġtva za leto 2018 

 

Plan izletov  

 

Koordinator vodnikov Ġtefan Rojina je 

poudaril, da je plan izletov za leto 2018 

naravnan tako, da bi se izletov udeleģevalo 

ļim veļ  planincev in da je v zadnjem ļasu 

velika udeleģba na laģjih izletih. V planu so 

upoġtevani tudi predlogi posameznih 

ļlanov, katero turo bi kazalo ġe umestiti v 

naġ progam. Koordinator vodnikov je ļlane 

pozval, naj ġe posredujejo svoje predloge 

izletov, ki jih bodo upoġtevali pri pripravi 

plana  izletov  za prihodnje leto.  

 

 Finanļni plan  

 

Zaradi ved no veļjih  finanļnih obveznosti 

druġtva je predsednica delovnega 

predsedstva predlagala, da bi se ļlanarina 

za pridruģeno ļlanstvo poveļala od 

sedanjih 8 evrov  na 9 . Iz istega razloga bi 

se neļlanom druġtva  prispevek za 

organizacijo  izletov poveļal od sedanjih 4  

na 5 evrov .  

 

V razpravi je ļlanica druġtva predlagala, da 

bi ļlanarino za pridruģeno ļlanstvo lahko 

poveļali na 10 EUR. Blagajniļarka Milka 

Zupan je pojasnila, da ob sedanji viġini 

ļlanarine in ob odvodu ustreznega deleģa 

na P laninsko zvezo Slovenije  ostan e 

naġemu druġtvu v povpreļju na ļlana 9 

EUR, zato se ta viġina predlaga tudi za 

pridruģeno ļlanstvo. Obrazloģitev je bila z 

razumevanjem sprejeta.  

 

Obļni zbor je sprejel plan izletov za 

obdobje marec 2018 ï februar 2019 in  

finanļni naļrt za leto 2018. Ļlanarina za 

pridruģene ļlane se poveļa od sedanjih 8 

EUR na 9 EUR . Prispevek za organizacijo 

izletov se z a neļlane poveļa od sedanjih 4 

EUR na 5 EUR .  

 

Izvolitev nove urednice glasila 
Viharnik in nove tajnice druġtva 

 

Tajnica druġtva in istoļasno tudi urednica 

glasila Metka Bulc je o bvestila UO, da ģeli 

odstopiti od  navedenih dveh funkcij. Ļlani 

OU so za obe funkciji iskali nove  kandidate .  

Za urednico glasila so pridobili soglasje 

naġe dolgoletne ļlanice Viktorije Graġiļ 

Bole, za tajnico druġtva pa niso uspeli 

dobiti nobenega kandidata. Zato je na 

samem zboru potekalo nagovarjanje 

posameznih ļlanov. Nazadnje je v 

kandidaturo privolila ļlanica Marija Kovġca.  

 

Sprejet je bil sklep, da se Metko Bulc 

razreġi s funkcije tajnice druġtva in 

urednice glasila Viharnik. Z a novo tajnico 

druġtva se imenuje Marijo Kovġca, za 

urednico glasila Viharnik se imenuje 

Viktorijo Graġiļ Bole.  

 

Podelitev priznanj PD Viharnik  

 

Predsednik Grega Rihar  je podelil bronasti 

in zlati ļastni znak PD Viharnik zasluģnima 

ļlanoma druġtva. 

 

Bronasti  ļastni znak PD Viharnik  je prejel  

Lojze Bobnar.  

 

 
Lojze Bobnar prejema bronasti ļastni znak.  

 

Obrazloģitev priznanja: 

Lojze Bobnar je dolgoletni in zelo aktiven 

ļlan planinske skupine iz Tacna. Ļlani so 

mu hvaleģni za njegovo samoiniciativnost 

pri reġevanju logistiļnih vpraġanj in da sam 

brezplaļno vozi planinske prijatelje na 

izbrane ture. Zaradi dobrega sodelovanja 

tudi  sam pripomore k velikemu odzivu 

ļlanov na posamezne izlete.  

 

 

Zlati ļastni znak PD Viharnik je prejel  

Ġtefan Rojina. 

 
     Obrazloģitev priznanja je predstavljena  v  

     prispevku : Ġtefan Rojina,  prejemnik  

     zlatega ļastnega znaka PD Viharnik  
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Veselje ob prejemu zlatega ļastnega znaka  

 

 

Predsednik druġtva je v nadaljevanju 

podelil spominske plakete ob ģivljenjskem 

jubileju, in sicer:  

 

     Ob 70 - letnici:  

¶ Andoljġek Pucihar Slavica,   

¶ Pavasoviĺ Marija,   

¶ Zornada Marjetica . 

 

Ob 80 - letnici:  

¶ Janļar Breda,  

¶ Ģontar Marko. 

 

 

Druģabni del obļnega zbora 

 

Po koncu obļnega zbora je s ledilo 

tradicionalno druģenje. Pohvala in zahvala 

vsem, ki so pripomogli k bogato obloģenim 

mizam.  

 
Mize se poļasi praznijo .   

 

 

Urednica  

 Viktorija Graġiļ Bole 

ĠTEFAN ROJINA 

PREJEMNIK ZLATEGA 
ĻASTNEGA ZNAKA PD 

VIHARNIK  

 

Na obļnem zboru PD Viharnik je 

vodnik Ġtefan Rojina prejel veliko 

priznanje z lati ļastni znak PD 

Viharnik.  Takole obrazloģitev priznanja 

smo sliġali na obļnem zboru: 

Ġtefan Rojina se je ģe takoj po prihodu v 

druġtvo aktivno vkljuļil ġe kot udeleģenec 

na izletih. Zato ga je druġtvo kmalu poslalo 

na teļaj za vodnika, ki ga je uspeġno 

opravil. Kot vodnik je svoje delo opravljal 

zavzeto in kvalitetno. Tako se je ġtevilo 

udeleģencev njegovih tur stalno 

poveļevalo. Zdaj mora ģe kdaj kako turo 

zaradi velikega zanimanja celo ponoviti. 

Skrbi tudi za veselo razpoloģenje na svojih 

turah. Na ture se vedno dobro pripravi. Ģe 

veļkrat se je zgodilo, da so se udeleģenci 

njegovih tur, ki sicer prej niso bili ļlani PD 

Viharnik, po  turi vļlanili v naġe druġtvo. 

Poleg tur, ki jih je sam vodil, je sodeloval 

tudi pri veļ teļajih in usposabljanjih, ki jih 

je druġtvo organiziralo za svoje ļlane, 

veļkrat pa je tudi sodeloval kot pomoļnik 

na zahtevnih in zelo zahtevnih turah.  

Skrbel je tud i za nove vodnike in jim bil 

mentor pri pridobitvi licence za samostojno 

vodenje.  

Ģe drugi mandat je koordinator vodnikov in 

skrbi za evidence opravljenih izletov ter 

pripravlja program izletov druġtva. Ļeprav 

so njegovo podroļje izleti, pa aktivno 

sodeluj e v upravnem odboru tudi na drugih 

podroļjih in opravi veliko dela, ki mu ga 

sicer ne bi bilo treba.  

 

 

Iskrene ļestitke za to priznanje. Kaj ti 

to priznanje pomeni , Ġtefan? 

Priznanje razumem kot nagrado za 

opravljeno delo, da to , kar poļnem, 

poļnem prav. Seveda pa je za vodnika 

najlepġa nagrada dobro izpeljan izlet in 

zadovoljni udeleģenci, ki ġe naprej radi 

hodijo s tabo v hribe. Naj povem, da nikoli 

nisem maral opravljati nekih funkcij, 

ampak sem si ģelel le zahajati v gore v 

druģbi prijateljev. Prejġnja predsednica 
Helena me je kar eno leto nagovarjala , naj 

grem na teļaj za planinskega vodnika. Ko 
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sem se konļno odloļil,  mi ni bilo ģal, saj se 

mi je odprl ļisto nov svet. Veliko novega 

sem se nauļil in spoznal, da je ļudovit 

obļutek, ko nekaj dajeġ drugim in vidiġ, 

kako se imajo ljudje na izletih lepo. Ģelim 

si, da bi ġe ļim veļ lepega doģiveli skupaj 

na viharniġkih izletih. 

 

 

Poznam te kot prijaznega in 

dobroduġnega ļloveka, ki z veseljem 

in profesionalno opravlja raznoliko 

delo v  PD Viharnik. Predvsem pa te 

poznam kot planinskega vodnika z 

zelo obiskanimi izleti. Izbor veļine 

tvojih izletov si prilagodil generaciji 

èsrebrnih lasç in takih nas je v PD 

Viharnik najveļ. Za tiste, ki so  v dobri  

kondiciji ,  v poletnih mesecih 

organizi raġ tudi izlete v visokogorje. 

Kako bi nam opisal vzduġje na teh 

razliļno teģavnostnih izletih? 

V glavnem smo planinci dobrovoljni in 

druģabni, druģi nas ljubezen do narave, 

vsak od nas s svojo prisotnostjo oblikuje 

vzduġje na posamezni turi. Ljudje se v 

gorah sprostijo in ni veļ funkcij in 

pomembnih poloģajev iz doline. Vzduġje na 

razliļnih teģavnostnih turah je seveda 

razliļno. Na lahkih pohodih so ljudje 

brezskrbni, veliko klepetajo in se ġalijo. Na 

turah v visokogorje je veļ pozornosti 

potrebno nameniti  sami poti in 

premagovanju teģjih prehodov. Na daljġih 

turah pride do izraza naġ karakter. Tudi za 

vodnika je vodenje v visokogorje 

napornejġe, veļ pozornosti je potrebno 

posvetiti pohodnikom na zahtevnejġih 

mestih, da ne pride do nesreļe. Tudi 

struktura u deleģencev je druga.     

 

 

Lahko bi rekla, da si svoje izlete 

prilagodil aktualnim turistiļnim 

trendom. Ljudje ģelimo odkrivati 

neokrnjene in edinstvene kraje, 

iġļemo avtentiļna lokalna doģivetja in 

eko lokalno  hran o. Tvoji izleti 

vkljuļujejo vse to. Malo  za hec, malo 

za res: se strokovno izobraģujeġ? 

Veliko berem, veļino svojega prostega 

ļasa s partnerko pohajkujeva po Sloveniji 

in ļez, sreļujeva druge pohodnike in se 

pogovarjava z lokalnimi prebivalci. Beseda 

da besedo in glej, naslednji vikend se 

odprav iva in preveriva, ļe je to, kar sva 

izvedela , tudi res. Uģivava ob odkrivanju 

skritih kotiļkov in lokalnih posebnosti. 
Domaļini so gostoljubni in z veseljem 

predstavijo posebnosti svojega kraja. Tako 

se oblikujejo ideje za izlete.  

 

 

Na izlet se vedno dobro  pripraviġ, po 

moģnosti organiziraġ tudi lokalnega 

vodnika ali poznavalca kraja kamor 

gremo, na koncu pa izlet zakljuļimo v 

gostilni z domaļo hrano. Imaġ kakġno 

pomoļ, na primer turistiļnega 

svetovalca?  

Kot sem ģe omenil, na oglednih turah 

navezujem stike z lokalnimi prebivalci. 

Marsikaj, kar povedo , ni napisano v 

vodnikih, povedo pa tudi za kakġno dobro 

gostilno ali kmeļki turizem. Kjerkoli se 

ustavim, vzpostavim pristen stik  z 

domaļini. Veliko jim pomeni, da pripeljemo 

skupino na ogled lokalnih lepot. Ģe v vojski 

so nas nauļili pri orientaciji in spoznavanju 

novih krajev: èKartu ļitaj i seljaka pitajç. 

To se vedno obnese.  

 

 

Tvoje priljubljene destinacije so Istra, 

Kras in Posoļje. Popeljal si nas na 

veliko planin, vzpetin in krajev , kamor 

sami nikoli ne bi zaġli. Kako delaġ 

nabor vedno zanimivih izletov?  

Sem ljubitelj zgodovine s oġke fronte, zato 

me ti kraji privlaļijo. Tu se je odloļala 

usoda slovenskega naroda. Sem ve sel, ker 

je vzpostavljena èPot miruç, ki povezuje 

kraje, kjer je potekala s oġka fronta. Vsaka 

kaverna, strelski jarek, mulatjera, hrib, 

gora,  muzej ima svojo zgodbo. Navdih za 

obisk manj znanih kotiļkov Slovenije mi je 

tudi Ģeljko Kozinc s svojimi knjigami èLep 

dan kliļeç. Tudi udeleģenci na mojih izletih 

me kdaj opozo rijo na kak zanimiv cilj, za 

kar sem jim hvaleģen. 

 

Si tudi ļlan upravnega odbora PD 

Viharnik in  koordinator vodnikov v PD 

Viharnik. Kakġne so tvoje obveznosti z 

ozirom na te funkcije?  

Kot ļlan upravnega odbora se udeleģujem 

sestankov, piġem poroļila o izvedenih in 

neizvedenih izletih. Kot koordinator 

vodnikov spremljam delo ostalih vodnikov 

in na podlagi predlogov posameznih 

vodnikov pripravim letni program. 

Udeleģujem se ġe strokovnih teļajev, ki jih 

organizir a PZS. Planinski vodnik mora 

vsaka 3 leta opraviti izpopolnjevanje zaradi 

ohranjanja licence.  

 

Vse to delaġ kot planinski navduġenec 
z veliko mero strasti, ljubezni do 

narave in ljudi. Verjetno so ravno 
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zaradi tega tvoji izleti tako priljubljeni 

in imaġ okrog sebe vedno polno ljudi. 

Kam nas boġ letos ġe popeljal? 

Za gore me je ģe v otroġtvu navduġil oļe. 

Vzljubil sem naravo, ker pomirja in v hribih 

pozabiġ na dolinske probleme. Veliko sem 

tudi plezal in opravil alpinistiļni teļaj. Pri 

plezanju je sploh veli ko adrenalina in 

pozabiġ na neumnosti. Kot mladinec sem 

bil naļelnik mladinskega odseka v PD 

Litostroj. 7 let sem bil gorski straģar. Kot 

pomoļnik sem sodeloval na vzponih na 

Grossglockner in Grand Paradiso (4060 m). 

Veliko sem hodil v hribe tudi sam. Ker sem 

po naravi komunikativen in rad delam z 

ljudmi, mi je vodenje pisano na koģo. V 

gorah spoznaġ veliko prijateljev, saj nas 

druģi ljubezen do narave. Sodeloval sem 

tudi v nekaj reġevalnih akcijah, zato vedno 

poudarjam, da morajo pohodniki spoġtovati 

navod ila vodnikov. Lepo je, ko se po turi 

vsi zdravi in zadovoljni vrnejo domov. Vem 

pa tudi , kako je, ļe se zgodi nesreļa, in 

koliko  komplikacij je povezanih s tem. 

Mogoļe sem tudi zaradi tega vļasih malo 

strog.  

Letoġnji program je raznovrsten in 

primeren za vsak okus. Z vodniki pri 

pripravi programa upoġtevamo ģelje in 

predloge.  

Letos vas peljem ġe malo na Primorsko, pa 

na Koļevsko, pa poleti ġe v visokogorje, 

konec leta pa v neznano. Naj izdam 

skrivnost: ļe zaradi slabega vremena ne 

bomo ġli tja, bomo ġli pa drugam.  

 

 

Kar nekaj v iharnikov se nas je v 

zadnjih letih upokojilo.  Med njimi si 

tudi ti. Kako se sooļaġ s tisto znano 

upokojensko frazo: nimam ļasa? 

Res ga imam bolj malo, ampak vedno 

najdem ļas za tiste stvari, ki jih rad 

poļnem. V zaļetku, takoj po upokojitvi, je 

vedno nekaj krize, sploh ļe si bil v ļasu 

sluģbe stalno dosegljiv. Kar naenkrat imaġ 

tistih 8 ur ļasa. Potem pa to vrzel zapolniġ 

z drugimi aktivnostmi: tu so vnuļki, 

kolesarjenje, ġe veļ hribov, ġah, tai chi,é 

To je lahko najlepġe obdobje, ļe se znaġ 

organizirati:  greġ kamor hoļeġ, delaġ kar 

hoļeġ, prideġ,  kadar hoļeġ, pa ġe vsak 

mesec dobiġ ģepnino. 

 

 

Povej nam ġe,  kaj kar ti leģi na srcu, 

prisluhnili ti bomo.  

Moti me recimo, da se nekdo prijavi na 
izlet, pa sploh ne pride na zborno mesto in 

se tudi ne odjavi, tako ostane prazen 

sedeģ, ki bi ga kdo z veseljem zasedel, pa 

mora tako ostati doma. Pa slaba oz. 

pomanjkljiva oprema pohodnikov, za 

katero ni potrebno veliko denarja. Vļasih 

se tudi v hribih najdejo ljudje, ki se niso 

pripravljeni prila goditi skupini in ne 

upoġtevajo navodil vodnika. Vendar je 

takih primerov malo.  

 

 

 
Ġtefan je osvojil ferato Gradiġka tura.  

 

 

Da ne pozabim na tvoje vice. Vedno jih 

stresaġ iz rokava. Nam  za konec lahko 

poveġ ġe kakġnega aktualnega zares 

dobrega?  

Vici veliko bolj èvģgejoç, ļe so spontani in 

jih tako tudi poveġ. Sigurno bom kakġnega 

ġe stresel na pohodih, saj ni lepġega, ļe se 

pohodniki poleg uģivanja v naravi in 

druģenja z enako misleļimi ġe veliko 

smejejo. To je popoln izlet!  

Za konec ģelim vsem viharnicam in 

viharnikom veliko gorskih doģivetij in varen 

korak.  

 

 

Hvala , Ġtefan,  za tvoje delo, ki ga 

opravljaġ kot prostovoljec. Hvala za 

vse lepe trenutke, ki smo jih  preģiveli 

s teboj. Pokazal si nam lepote naġe 

deģele, naġih gora, veliko  nepoznanih 

poti in skritih kotiļkov. Ġtefan, hvala 

za tvojo srļnost. Vedno se veselimo 

sreļanja s teboj.  

 

 

Urednica  
Viktorija Graġiļ Bole 

 

 



 

 

8 

 

 

PRISPEVKI NAĠIH 
ĻLANOV O OPRAVLJENIH 

POHODIH IN IZLETIH  

 

 

ABITANTI (418 m)  20. 1. 2018  
 

 

Na lep sobotni dan smo se v iharniki v 

popolnoma zasedenem kombiju odpeljali 

novim doģivetjem naproti. Kot obiļajno 

smo se vsi z veseljem pozdravili z naġim 

zgovornim vodnikom Ġtefanom in se na 

kavi ustavili na Kozini. Pot nas je vodila v 

Abitante, istrsko vas , v katero se ponovno 

vraļa ģivljenje. 

 

 

Izhodiġļe naġega pohoda je bila vas 

Gradin. V lepem sonļnem zimskem dnevu 

smo se po cesti in kolovoznih poteh napotili 

proti Abitantom. Sonce pa ni bilo tako 

moļno, da bi stalilo ponekod zaledenele 

luģe. 

 

 
Abitanti ,  prihajamo !  

 

Od mojih primorskih sorodnikov, ki jih 

pohodniġka pot veļkrat zanese skozi 

Abitante , sem ģe veliko sliġala o ponovno 

prebujajoļi se vasici Abitanti in o motorju 

razvoja tega kraja Gracianiju Periļu. 

Seveda je Ġtefan vse odliļno organiziral in 

Graciani nas je priļakal pred vasico, vse 

lepo pozdravil in nam povedal veliko 

zanimivega o  ģivljenju v teh krajih nekoļ 

in danes.  

 

 
Graciani je vse lepo pozdravil . 

 

Graciani je prava legenda Abitantov.  

Pokazal nam je znameniti pet sto let star 

hrast cer, ki rast e nedaleļ stran na zaļetku 

vasi. U stav ili smo se tudi pri znamenitem 

abitantskem vodnjaku  -  fontani. V vasi je 

bilo 25 fontan, vend ar je v bila v ļasu 

velikih suġ voda samo v tej fontani in vsak 

dan jo je vaġļanom delil Giacomo Periļ, 

prednik Graciana Periļa. Giacomo je bil 

zasluģen moģ, veliko je naredil za vas, zato 

je ob spomeniku t udi spominska ploġļa 

njemu v ļast. Prvi prebivalec Abitantov se 

je pisal Periļ in je v zaļetku 16. stoletja 

priġel ģivet v te kraje. 

 

 
Znameniti hrast cer  

 

Graciani nam je povedal  o teģkih ļasih, ki 

so jih prebivalci Abitan tov preģivljali  med  

drugo  sve tovn o vojno in po njej.  Nekoļ je 

v vasi ģivelo 150 ljudi in tudi do 120 glav 

ģivine, od katere je bilo v glavnem odvisno 

ģivljenje vaġļanov. Velika revġļina po drugi 

svetovni vojni, nobene moģnosti zaposlitve 

v bliģnji okolici in  zapostavljenost kraja z 

in frastrukturno opremljenostjo so veļino 

prebivalcev Abitantov primorale , da so 

zapustili svojo vas in zemljo in odġli s 
trebuhom za kruhom. Elektriko so v vasi 

dobili ġele leta 1972. 
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Leta 2002 je umrla zadnja prebivalka 

Abitantov. Vas so leta 2010 zaļeli oģivljati 

potomci prvega prebivalca Abitantov, 

druģina Periļ. Nekaj hiġ v vasi je 

obnovljenih, ġe precej pa jih je zapuġļenih. 

Sedaj je v vasi 21 prebivalcev. Imeli pa 

smo sreļo, da smo sreļali nono, ki je 

peljala na sprehod èpupoç Enejo. Prvi 

otrok, ki se je lani  po devetinġtiridesetih 

letih rodil v Abitantih! Kakġno navduġenje 

med v iharniki!  

 

Vas leģi ob schengenski meji in spada v 

obļino Koper, v krajevno skupnost Gradin. 

Leta 1987 je bila cela vas Abitanti 

razglaġena za kulturni spomenik lokalnega 

pomen a. V vasi je ohranjena istrska 

arhitektura  -  kamen in suha zidava. Ljudje 

so z lastnimi rokami brez veznega 

materiala gra dili hiġe, ki so dolga leta same 

kljubovale  zobu ļasa. Na Gracianovi 

domaļiji  Grondali smo si privoġļili domaļo 

malico z njihovim cenj enim refoġkom. 

Slasten prġut, sir in istrski kruh je kmalu 

izginil z naġih miz.  

 

 

 

 

 

 
Pred domaļijo  Grondali 

 

 

Potem pa ġe gasilska fotografija  in  po 

dolini Malenske smo se v sonļnem dnevu 

mimo opuġļenega mlina vrnili na naġo 

izhodiġļno toļko v Gradinu. Tam nas je pri 

naġem avtobusu ģe ļakal Graciani s 

ponudbo svojih domaļih pridelkov. 

 

Izlet smo zakljuļili  v Graļiġļu v Gostilni 
Ramġak, kjer je imela veliko dela Alenka, 

ki je pobirala ļlanarino za leto 2018. 

Kot vedno nam je Ġtefan med potjo 

pripovedoval vice. Meni je  bil najbolj vġeļ 

tale:  

 

Janez v gostilni pije refoġk. Pride Franci in 

naroļi kozarec cviļka. Janez ves 

preseneļen vpraġa Francija: èA nisi bil ti 

na zdravljenju zaradi alkohola in ne smeġ 
pitiç? èJa, sem bil,  ampak so me 

zaġuġtrali,ç odgovori Franci.  
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Zaradi izrednega zanimanja za izlet v 

Abitante je Ġtefan organiziral ġe en 

dodaten izlet.  

 

Viktorija Graġiļ Bole 

 

 

 
KOVK   (961m) 7. 4. 2018  

 
Prviļ na Kovku (961 m)  in prviļ z 

Viharnikom  ...  

 

Kot velika ljubiteljica gora sem se letos po 

priporoļilu nekaterih znank in prijateljice 

Metke  pridruģila druġtvu Viharnik, da bi 

odkrivala nove poti.   

 

Prva pot me je popeljala na Kovk s 

prijaznim vodnikom Ġtefanom in skupino 

15 pohodnikov. V soboto, dne 7. aprila ,  se 

je planinska druġļina ģe pred 8. uro zjutraj 

 zbrala na Dolgem mostu in mali avtobus s 

ġoferj em Milanom  je potegnil  proti sonļni 

Primorski. Na Colu smo se poģivili ġe s 

kavico in nato malo pred Ajdovġļino 

zakoraļili proti 961 m visokemu cilju. 

 

Priprave na vzpon  

V gosjem redu smo sledili vodniku (Ana, 

Metka, 3 Slavice, Slavka, Fani, Darja, 

Cilka, Marjeta, Alenka, Gottfried  in zadnja 

Ismeta), ki  je izkuġeno usklajeval tempo 

hoje.  

 

 

 
Zaļetek poti je bil kar strm.  

 

Lepo je bilo videti pisano "kaļo" 

viharnikov, ki se je vila po strmi, a zelo 

prijetni poti ,  posuti z borovimi iglicami in 

utrjeni s kraġkim kamenjem. Po dobri uri in 

pol smo priġli na planoto Kovka.  

 

Privoġļili smo si kratek oddih in razkoġen 

pogled na vse strani. Pred nami vrh Kovka, 

desno proti N anosu, spodaj pod nami 

 Vipavska dolina  do Ajdovġļine in ġe 

naprej  vse do Trģaġkega zaliva in zaļetek 

masiva Ļaven. 

 

Kovk je visok 961 m.   Nahaja se zahodno 

od Cola na razpotegnjenem grebenu nad 

Vipavsko dolino. Na vrhu se odpre ġe 

dodaten pogled  (poleg tega, kar smo ģe 

videli)  na Golake  ... in vse tja do  kralja 

Triglava na severu.  

 

 

 

 


